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ليگجزيرهامروزبهپايانميرسد
 رقابت سيتي و ليورپول

 براي قهرماني در ايستگاه آخر
ليگ جزيره امروز به هفته آخر می رسد، مسابقاتي که در فصل جاري با 
رقابت سايه به سايه سيتي و ليورپول براي قهرماني، جذابيتي هيجان انگيز 
داشت. عصر امروز در ورزشگاه آنفيلد شهر ليورپول يا آمريکن اکسپرس 
شهر برايتون از قهرمان داغ ترين ليگ جهان رونمايي می شود، رقابت هايی 
که با حضور چهار تيم انگليسي در دو فينال ليگ اروپا و ليگ قهرمانان حرف 

و حديثي درباره انتخابش به عنوان بهترين ليگ جهان باقي نمی گذارد.
دبلقهرمانيبرايجبرانليگقهرمانان

پس از حذف نااميد کننده در ليگ قهرمانان، حالا تنها بالا بردن دوباره جام 
قهرماني ليگ جزيره مي تواند عطش گوارديولا و شاگردانش را براي کسب 
جام سيراب کند. آنها با 95 امتياز در صدر جدول قرار دارند و امروز با پيروزي 
مقابل برايتون بدون اينکه گوش شان به خبري از ورزشگاه های ديگر باشد، 
می توانند جشن قهرماني بگيرند. جشن دومين قهرماني متوالي تا کيف 
آبی های منچستر برخلاف قرمزهاي اين شهر حسابي کوک شود. شاگردان 
گوارديولا در هفته آخر ليگ جزيره عصر امروز ميزبان برايتون هستند. تيمي 
که با حضور عليرضا جهانبخش براي هواداران فوتبال ايراني تيم ناشناخته ای 
نيست. البته برايتون با توجه به نتايجي که در فصل جاري ليگ جزيره گرفته 
است، نمی تواند روي کاغذ حريف چندان سختي براي سيتي و شاگردان 
پپ باشد. آنها با 36 امتياز از 37 بازي گذشته در رده هفدهم جدول قرار 

دارند و خوش شانس هستند که به دسته اول سقوط نمی کنند.
با اين حال س��يتزن ها می گويند که برايتون را دست کم نمی گيرند. پپ 
گوارديولا عنوان می کند: »بودن در کورس قهرمانی برای دومين س��ال 
افتخارآميز است. ما 13 بازی متوالی پيروز شديم و بايد يک بار ديگر اين کار 
را تکرار کنيم و اين تنها وظيفه ماست. هر اتفاقی می تواند در بازی فوتبال 
رخ دهد و يک اشتباه از طرف ما يا يک عملکرد فوق العاده از حريف و يک 
اشتباه از داور می تواند رقم زننده قهرمانی اين فصل باشد، به همين دليل 
ما بايد در تمام جنبه هايی که در اين سه سال گذشته با آن کار می کنيم، 

دقيق تر باشيم و سعی کنيم در ديدار مقابل برايتون پيروز شويم.«
وينست کمپاني، کاپيتان سيتي هم معتقد است آنها کار راحتي مقابل 
برايتون نخواهند داشت: »واقعيت اين است که هر سناريويی ممکن است 
اتفاق بيفتد و اين بازی مهم ترين بازی فصل برای ماست. ما با پيروزی در اين 

بازی قهرمان ليگ برتر می شويم که اصلاً مسئله کوچکی نيست.«
هفتهرؤيايیليورپولکاملمیشود؟

شاگردان کلوپ پس از کامبک رؤيايی شان مقابل بارسا، حالا در ليگ جزيره به 
دنبال يک پايان رؤيايی هستند. ليورپول در حالي با 94 امتياز تيم دوم جدول 
است که امروز در هفته آخر ليگ جزيره از ولورهمپتون پذيرايی می کند. آنها 
براي قهرماني بايد اميدوار باشند که سيتي امتياز از دست بدهد تا با پيروزي 
مقابل حريف خود جشن قهرماني بگيرند. يورگن کلوپ اميدوارانه صحبت 
می کند و معتقد اس��ت که برايتون مي تواند يقه سيتي را بگيرد: »ديدم که 
برايتون چه واکنش خوبی در ديدار مقابل آرسنال داشت و اين نشان دهنده 
تيم خوب آنها بود. آنها تأثيربرانگيز بوده اند و حال بدون فشار )نسبت به سقوط( 
می توانند فوتبال خوبی ارائه کنند. اين تيم می داند که مقابل منچسترسيتی 

بايد با نفرات زياد و کامل دفاع کند. فوتبال همين گونه است.«
البته ليورپول هم امروز کار چندان آساني پيش رو ندارد، به خصوص که 
ولورهمپتون در فصل جاري يکي از تيم های شگفتی س��از ليگ جزيره 
بوده است. عملکرد اين تيم سبب شده تا ويرژيل فن دايک، ستاره هلندی 
ليورپول از يارانش بخواهد تمام تمرکزشان را روی بازي با اين تيم بگذارند: 
»همه از اينکه برايتون می تواند کار بزرگی بکند حرف می زنند، ولی ما بايد 
روی بازی خودمان تمرکز کنيم، چون ولوز امسال تيم خيلی خوبی بوده و 
کار را برای همه تيم های مقابلش سخت کرده است. برای همين است که 

ولوز چنين رتبه خوبی در جدول دارد.«
با اين حال ليورپولي ها اميدوارند که تمام اتفاقات هفته آخر به نفع آنها رقم 
بخورد تا پس از 29 سال دوباره قهرمان ليگ جزيره شوند. 28 آوريل 1990، 
آخرين بازي بود که ليورپول با برتری در برابر کويينز پارک رنجرز، آخرين 
قهرمانی  خود در ليگ برتر را به دست آورد. ليورپول در پايان فصل، بالاتر از 
استون ويلا موفق شد هجدهمين قهرمانی خود در ليگ انگلستان را به دست 
آورد و حالا هواداران ليورپول اميدوارند که کلوپ و شاگردانش طلسم 29 ساله 
را بشکنند. البته همه چيز دست خودشان نيست، براي همين است که امروز 
در آنفيلد يک گوش هواداران به اتفاقات بازي ليورپول و ولورهمپتون است و 

گوش ديگرشان به اتفاقات بازي برايتون و سيتي در آمريکن اکسپرس.
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نمايندگانی که موافق استيضاح مسعود سلطانی فر 
هستند، درخواست خود را به هيئت رئيسه مجلس 
تقديم کرده اند. اگرچه خبرهايی مبنی بر پس گرفته 
شدن امضاها به گوش می رسد، اما برای وزير ورزش و 
همکارانش مطرح شدن بحث استيضاح هم خطرناک 
است. سيدهادی حسينی انتخاب سلطانی فر برای 
پست معاونت حقوقی، پارلمانی و امور استان های 
اين وزارتخانه بود و در اين اوضاع مهم ترين وظيفه 
معاون تازه وارد قطعاً حل مسئله استيضاح است. با 
وجود اين به نظر می رسد حسينی که خود سابقه 
نمايندگی ملت را در کارنامه دارد بيشتر از آنکه نگران 
ورزش و تنگنای مالی ورزش باشد، دغدغه سفرهای 

خارجی بهارستان نشينان را دارد. 
بسيارسفربايدکرد...

روز گذشته گفت وگويی از سيدهادی حسينی در 
خبرگزاری فارس منتش��ر شد و معاون پارلمانی 
وزارت ورزش ب��ه موض��وع حض��ور نمايندگان 
مجلس در س��فرهای ورزش��ی اينگونه واکنش 

نشان داد: »يک س��فر به نماينده مجلس ديد و 
ايده می دهد. نمايندگان ممکن است مشکلات 
ورزش را نبينند، اما به خاطر مسابقاتی که انجام 
می شود و س��فرهايی که نمايندگان دارند با اين 
مسائل آشنا می شوند. ما در ورزش کسی را برای 
تفريح به مسافرت نمی بريم، اما برای تجربه خوب 
است، چون با افزايش تجربه فرد پخته می شود. 
خوش��بختانه در حوزه ورزش  آقای س��لطانی فر 
س��ختگير اس��ت، اما به نظرم گاهی اوقات سفر 
نمايندگان ضروری اس��ت.« با خواندن اظهارت 
حسينی ناخودآگاه ياد اين بيت معروف می افتيم: 
بسيار سفر بايد  تا پخته شود خامی. درست است 
که مرحوم سعدی بر کثرت سفر در طول زندگی 
تأکيد داشته، اما او هرگز تأکيدی بر سفر کردن 
آن هم از جيب مردم نداش��ته اس��ت. اظهارنظر 
آقای معاون کاملًا واضح اس��ت؛ حتی در شرايط 
سخت اقتصادی نيز می توان بهانه ای  برای اعزام 

نمايندگان به تورنمنت های خارجی پيدا کرد. 
چراوبهچهدليل؟

همراه��ی کاروان ه��ای ورزش��ی در بازی ه��ای 
المپيک، پارالمپيک، آسيايی و جام جهانی يکی از 
محبوب ترين سفرهای مجلسی ها به شمار می رود. 
چرايی رفتن نمايندگان به اينگونه سفرها هرچند 
برای افکار عمومی و اهالی ورزش روش��ن نيست، 
اما از نظر معاون وزير، نمايندگان مردم در سفرهای 
ورزش��ی تجربه اندوزی می کنند، با مسائل ورزش 
آشنا می شوند و به پختگی لازم می رسند! هرچه 

بيشتر صحبت های حسينی را می خوانيم تعجب و 
حيرتمان از نظرات کارشناسی او بيشتر و بيشتر و 
سؤالات زيادی در ذهن مطرح می شود؛ اولين سؤال 
اينکه چرا نمايندگان بايد بی تجربگی ها و خامی های 
خود را در ورزش جبران کنند؟ مگر نه اينکه هزينه 
اين سفرها از بيت المال پرداخت می شود. وقتی خبر 
لغو اعزام ها به دليل کمبود بودجه يا حذف چهره های 
جوان، آن هم به علت بی تجربگی در رسانه ها مطرح 
می شود، چطور می توان انتظار داشت افکار عمومی 

با سفرهای غيرضروری نمايندگان کنار بيايد؟ 
شناخلافجهتآب

مشکلات اقتصادی کشور را تحت تأثير قرار داده 
و صرفه جويی اقتصادی راهکاری اس��ت که همه 
مسئولان بايد آن را سرلوحه کار خود قرار دهند. 
جالب تر اينک��ه وزير ورزش بارها از ورزش��کاران 
خواسته شرايط سخت اقتصادی را تحمل کنند. 
البته ورزشکاران که سال هاست شرايط سخت و 
کمبودها را تحمل می کنن��د، اما ای کاش آقايان 
هم قدمی در اين مسير بردارند و به جای شنا کردن 
خلاف جريان آب، جلوی سفرهای غيرضروری از 
جمله سفر نمايندگان را بگيرند تا هم پول مردم 
حيف و ميل نشود و هم اينکه هزينه های سنگين 
اعزام آنها خرج سفر ورزش��کاران آينده دار  شود. 
اما اينگونه که حس��ينی، معاون پارلمانی از سفر 
بهارستان نشينان حمايت کرده، معلوم است که 
وزارت ورزش و مديرانش اعتق��ادی به مديريت 
هزينه، صرفه جويی و اقتص��اد مقاومتی حداقل 

وقتي پاي خودشان و بهارستان نشينان در ميان 
اس��ت، ندارند و اين صرفه جويی ها تنها ش��امل 
حال ورزش��کاران و مربيان می شود. تجربه های 
قبلي هم نش��ان می دهد که نماين��دگان نيز در 
برهه های مختلف زمانی علاقه زياد خود به حضور 
در کنار کاروان های ورزش��ی را ثاب��ت کرده اند. 
البته اين س��فرهای غيرضروری حواشی را نيز به 
همراه داشته که در مواردی هم باعث لغو آنها شده 
است. سفر نمايندگان ملت به همراه کاروان های 
ورزشی به بازی های آسيايی، پاراآسيايی، المپيک 
و پارالمپيک سال هاس��ت که ج��زو برنامه های 
هميشگی ورزش ايران بوده و در هر دوره حداقل 
چند نماينده به دعوت مسئولان ورزش رقابت های 
معتبر دني��ا را از نزديک رص��د کرده اند. از جمله 
مواردی که سروصدای زيادی به پا کرد، سفر چند 
نماينده به جام جهانی روسيه بود. قرار بود هفت 
نماينده با سفر به اين کشور بازی های تيم ملی را 
تماشا کنند، اما موضع گيری های شديد موجب 
شد شش نماينده از اين س��فر انصراف دهند. در 
پارالمپيک ريو 2016 نيز پن��ج نماينده مجلس 

همراه با کاروان ايران به برزيل اعزام شدند. 
به  رغم اينک��ه توجيهات و بهانه ه��ای زيادی برای 
ضروری جلوه دادن س��فرهای ورزشی نمايندگان 
مجلس بيان می شود، اما پرواضح است که حضور 
مجلسی ها همراه تيم های ورزش��ی هيچ آورده ای  
ندارد و فقط هزينه هنگفت��ی را روی دوش ورزش 

کشور می گذارد و بس.

جهانگردی وکلا با پول مردم!
معاونپارلمانیوزيرورزشباسفرهایغيرضرورینمايندگانمجلسهمراهتيمهایورزشیموافقاست

سلب مسئوليت!
انداختن توپ به زمين حريف يا شانه خالی کردن از زير بار مسئوليت از 
جمله ترفندهايی است که وزارت ورزش بارها برای فرار از مسئوليتی 
که برعهده داشته به آن روی آورده است.ترفندی که البته تا به امروز 
نيز در بسياری از مواقع جواب داده و اصلًا عجيب يا حتی بعيد نيست 
که اين بار هم جواب بدهد و وزير را از طرح استيضاحی که اين روزها 

حرفش در مجلس زده می شود، خلاص کند!
يک فصل به پايان رسيد، اما درس��ت در روزهايی که طرح استيضاح 
وزير با 21 امضا زده می ش��ود، آقايان با مجلس ب��رای يک دورهمی 
دوستانه با هدف حل مشکلات فرهنگی ورزش نامه نگاری می کنند و 
در اين نامه نگاری تأکيد دارند که مسائل فرهنگی به مراتب برايشان 
از مسائل ورزش��ی حائز اهميت تر است. جدا از داس��تان مهم بودن يا 
نبودن مس��ائل فرهنگی که وزارت ورزش از آن سخن می گويد، زمان 
طرح چنين پيشنهاد و ارس��ال چنين نامه ای به مجلس بسيار جالب 
توجه است و جالب تر از آن آماده کردن جو از سوی مسئول پارلمانی 
وزارت برای اين نشس��ت که گويا قرار اس��ت چون آبی باشد بر آتش 
نماينده هايی که شديداً بر اس��تيضاح وزير تأکيد دارند و برای عملی 

کردن آن به دنبال جمع آوری امضا هستند!
در دو جمله از وزارت ورزش س��لب مس��ئوليت می ش��ود. اين تلاش 
س��يدهادی حس��ينی اس��ت که کمتر از يک هفته اس��ت که معاون 
پارلمان��ی، حقوقی و ام��ور اس��تان های وزارت ورزش ش��ده، معاون 
تازه واردی که در بدو ورود به ش��کلی زيرکانه س��عی در تبرئه رئيس 
خود دارد که به ادع��ای نماينده های مردم قرار اس��ت به زودی برای 
پاس��خگويی در خصوص اتفاق��ات ورزش به مجلس ب��رود. البته اگر 

ديدارهای غيررسمی اين احضار رسمی را لغو نکند!
می گويند اتفاقاتی که در فدراس��يون ها رخ می دهد، ارتباطی به وزير 
ندارد. همانطور که اگر يک مربی می رود يا دروازه بان خطا می کند به 
وزارت مربوط نمی شود. آيا اين دو جمله دفاعيه ای برای برداشتن بار 
مسئوليت از ش��انه های وزير ورزش و تبرئه او کافی است؟ بدون شک 
پاسخ منفی است و با اس��تناد به گفته های همين معاون تازه وارد که 
تأکيد دارد ما نقش بالاسری داريم و تعيين کننده نيستيم، بايد گفت 
که کمترين وظيفه وزي��ر ورزش که بنا به صحبت ه��ای خود آقايان 
نقش بالاسری را ايفا می کند، بازخواس��ت کردن زيردستانش است؛ 
چه در فدراس��يون ها و چه در تيم های ورزش��ی. ش��ايد خطای يک 
مربی و بازيکن يا اتفاقاتی که در فدراسيون ها و تيم ها می افتد به طور 
مستقيم به وزير ارتباط نداشته باشد، اما آنطور  که سعی می شود نشان 
داده شود بی ارتباط با سلطانی فر نيس��ت. در واقع وظيفه اصلی وزير 
بازخواست رؤسای فدراسيون ها و تمام آن مديران و مسئولانی است 

که زيرمجموعه وزارت ورزش هستند.
اما به نظر می رس��د که اطرافيان وزير حالا ک��ه نماينده های مجلس 
درصدد طرح س��ؤال از س��لطانی فر برآمده اند، س��عی دارند با طرح 
اينگونه مس��ائل، نقش او را در خصوص مس��ائل حاش��يه ای ورزش 
کمرنگ و س��لطانی فر را قب��ل از آنکه پايش به صح��ن علنی مجلس 

کنند.  برسد، تبرئه 
اما مگر می شود که وزير در موفقيت ها، مدال آوری های و افتخارات به 
دست آمده همه رشته های ورزشی نقش پررنگ و سهمی بسزا داشته 
باش��د و اينگونه دس��تاورد به عنوان پوئنی مثبت در رزومه و کارنامه 
کاری اش به ثبت برس��د، اما کوچک ترين نقش و سهمی در اتفاقات 

حاشيه ای ورزش نداشته باشد؟
اين فرار رو به جلو، وزارت ورزش و در رأس آن سلطانی فر را بيش از قبل 
زير سؤال می برد و اين تصور را به وجود می آورد که وزير فقط خود را 
در موفقيت ها سهيم می داند و در مشکلات پای خود را بيرون کشيده 
و شانه از زير بار مس��ئوليت خالی می کند و اين انتظاری نيست که از 
متولی ورزش کشور انتظار می رود. مردی که بدون شک بايد در تمام 

خوشی ها و ناخوشی های ورزش حضور داشته باشد!

دنيا حيدري

حامد حدادی به تيم ملی بسکتبال بازگشت
اختلافات حدادی با س��رمربی تيم ملی با پادرميان��ی رئيس کميته 
ملی المپيک برطرف شد. حامد حدادی که به دليل اختلافات فراوان 
با شاهين طبع از تيم ملی کنار گذاشته ش��ده بود با ورود کميته ملی 
المپيک به اين موضوع به تيم ملی باز خواهد گش��ت. اگرچه حدادی 
می گويد که ب��ا وجود حل ش��دن اختلاف��ات هنوز پيش��نهادی در 
خصوص بازگش��ت او به تيم ملی مطرح نشده، اما به نظر می رسد بعد 
از صحبت های صالحی اميری مشکلات برای بازگشت حدادی به تيم 
ملی برطرف ش��ده، خصوصاً که سنتر نام آشنای بس��کتبال ايران نيز 
تأکيد دارد شرطی برای فدراس��يون نگذاشته و اين بدون شک چراغ 
سبز ستاره بسکتبال ايران بعد از حل اختلافاتش با سرمربی تيم ملی 

برای بازگشت است. 

دوچرخه ام خوب بود رنگ مدالم عوض  می شد
کسب مدال در سال المپيک که همه ورزشکاران در تلاش برای رسيدن 
به اوج آمادگی هستند، بدون شک سخت تر اس��ت. سميه يزدانی که 
به دليل مصدوميت بازی های آس��يايی جاکارتا را از دس��ت داده بود، 
چند ماه بعد در رقابت های  قهرمانی آس��يا به مدال برنز دست يافت. 
مدالی که کمتر کسی تصور کسب آن را داشت و بعد از 80 سال نصيب 
دوچرخه سواری ايران ش��د. با وجود اين، يزدانی که بدون شک بانوی 
تاريخ ساز دوچرخه س��واری ايران اس��ت، می گويد که اگر دوچرخه ام 
خوب بود، رنگ مدالم عوض  می شد. حالا بايد ديد اين موفقيت می تواند 
تأثيری در شرايط بانوی دوچرخه سواری که نه اسپانسر دارد و نه باشگاه 

تأثيری ايجاد کند يا نه.

روز پريادبود موزه ملی ورزش
آخرين مرحله اهدای مدال، يادبود و کاپ های قهرمانی ورزش��کاران 
و فدراسيون های ورزش��ی به موزه ملی ورزش روز گذشته در کميته 
ملی المپيک برگزار ش��د. در اين مراسم علاوه بر حضور برخی رؤسای 
فدراسيون ها که پيشتر مدال ها و يادبودهای خود را اهدا کرده بودند، 
حامد حدادی ملی پوش بس��کتبال ايران، احس��ان حدادی ملی پوش 
دووميدانی و نجمه خدمتی بانوی تيرانداز ايران نيز حضور داش��تند.  
در موزه ملی ورزش که فع��لًا با 30 ويترين کار خ��ود را آغاز کرده هر 
فدراسيون يک ويترين دارد، اما تعداد ويترين ها به گفته صالحی اميری 
رئيس کميت��ه ملی المپيک ب��ه 53 ويترين افزاي��ش خواهد يافت تا 

افتخارات ورزش ايران به معرض نمايش عموم درآيد.

ولاسکو يک فيلسوف روانشناس بود 
خوليو ولاسکو در حالي بازنشسته شد که 
جايش در واليبال دنيا خالي خواهد بود. 
تأثيرات او در واليبال ايران انکار نشدني 
اس��ت و بهترين انتخاب براي واليبال در 
سال 90 بود. مربي ای که ورود او با بستر 
خوبي که براي پيش��رفت واليبال آماده 
ش��ده بود، همزمان ش��د، نس��ل آماده و 
خوبي رشد کرده بود و تيم ملي بازيکنان 
با کيفيت بالايي در اختيار داشت. با ورود 
ولاسکو تغييرات در واليبال ايران کليد خورد، تغييراتي که تنها در بحث 
زيرس��اخت ها و فني نبود، بلکه تفکرات واليبال ايران را هم تغيير داد. 
ولاس��کو مدام تأکيد مي کرد که واليبال ايران با توجه به پتانسيلي که 
دارد بايد افق هاي دورتر را ببيند و به هدف هاي کوچک قانع نشود. اين 
مربي آرژانتيني در کارش بس��يار جدي بود و همه چيز را در حد اعلا 
مي خواست. تغييراتي که با آمدن ولاسکو آغاز شد، سبب شد تا واليبال 
ايران چه از نظر فني و چه امکاناتي از س��طح آسيا جدا شود و به سطح 
تيم هاي مطرح واليبال دنيا برسد. تأثير حضور ولاسکو همه سطوح را 
شامل مي شد و من به عنوان سرپرس��ت تيم ملي واليبال در حالي که 
پيش از اين با مربيان مختلفي کار کرده بودم با آمدن ولاسکو به اصول 
حرفه اي سرپرستي يک تيم آشنا شدم و اين تأثير را در همه بخش هاي 
واليبال مي توانيد ببينيد. تأثيرگذاري ولاسکو به جنبه روانشناختي اين 
مربي برمي گشت. او فلسفه خوانده بود و در کارش جنبه هاي روانشناسي 
و مديريتي  او به جنبه فني اش مي چربيد. ورود ايران به جمع تيم هاي 
برتر دنيا توسط ولاسکو سبب شد کار مربيان بعدي که به ايران آمدند 
سخت تر شود. البته معتقدم که کواچ، لوزانو و کولاکوويچ هم که پس از 
ولاسکو به ايران آمدند هر کدام به سهم خودشان موفقيت هايي داشتند؛ 
با کواچ چهارم ليگ جهاني شديم، با لوزانو به المپيک صعود کرديم و با 
کولاکوويچ اولين مدال جهاني را گرفتيم. نبايد کارنامه اين مربيان را با 
ولاسکو مقايسه کرد، چون در شرايطي که ولاسکو به واليبال ايران آمد با 

وضعيتي که مربيان بعدي به کشورمان آمدند، تفاوت زيادي داشت. 

امیر خوش خبر

سرپرست تيم ملي واليبال

سعيد احمديان

همچنان ممنون ايران هستم 
 خبر خداحافظي 

فريدون حسن
     چهره

خوليو ولاسکو از 
واليبال درس��ت 
همانطور ک��ه توق��ع مي رفت ب��ا واکنش هاي 

علاقه من��دان واليبال اي��ران روبه رو ش��د. با او 
خاطرات زي��ادي داريم، روزي ک��ه با کارلوس 
کي روش وارد ايران ش��د، تصور نمی کرديم که 
روزی خبر خداحافظی اش، آن هم در شرايطي 
که س��رمربي ما نيس��ت، اينگونه ب��ا واکنش 
واليبالي ها روبه رو شود. ولاسکو واليبال ما را زنده 
کرد و باعث شد تيمي که حتي در آسيا قدرتی 
نداشت به يک باره جهاني ش��ود. علاقه مندان 
واليبال ايران ولاس��کو را غافلگير کردند، سيل 
پيام های محبت آميز آنها به آقاي خاص واليبال 
جهان باعث غافلگيري او شد. ولاسکو مردي که 
واليبال اي��ران را متحول و به تي��م بدون توقف 
واليبال جهان تبديل کرد حالا با دنياي توپ و تور 
خداحافظي کرده اس��ت، اما او نيز درست 
مثل ايراني ها خاطرات فراموش نشدني از 
کشورمان دارد، خاطراتي که نمی خواهد 
آنها را فراموش کند. ولاسکو در پاسخ به 
پيام های محبت آميز علاقه مندان خود در 
ايران پيامي منتشر و عنوان کرد: »هنوز از 
ايران ممنون هس��تم، چراکه س��ه س��ال 
فوق العاده و حرفه ای در ايران داشتم. با وجود 
آنکه قراردادم تمام نشده بود به من اجازه دادند 
ايران را ترک کن��م و هدايت تيم کش��ورم 

آرژانتين را برعهده بگيرم.«

برنامه صعود واليبال به المپيک اعلام شد
برنامه بازی های تيم       والیبال
مل��ي واليب����ال 
کشورمان در رقابت های انتخابي المپيک 2020 
توکيو اعلام ش��د. تيم ملي ايران در گ��روه E اين 
مسابقات با تيم های کوبا، مکزيک و روسيه همگروه 
است و بايد بازی های خود را از 18 مردادماه آينده در 
روسيه آغاز کند. بر اين اساس ملي پوشان کشورمان 
در بازي اول به مصاف کوبا می روند.  حريف بعدي 
ايران، مکزيک است و در نهايت نيز روز 20 مرداد با 
روس��يه ميزبان ديدار می کند. بنا بر برنامه ريزی 

فدراس��يون جهانی واليبال  24 تيم برتر رنکينگ 
جهاني در قالب ش��ش گروه چهار تيمی با هم به 
رقابت می پردازند که در نهايت تيم های نخست به 
صورت مس��تقيم راهی المپيک می شوند. پس از 
برگزاری اين تورنمنت ها، تکليف هفت تيم )شش 
تيم به علاوه ژاپن ميزبان( مشخص می شود و پنج 
تيم باقی مانده از مسابقات انتخابی قاره ای )آسيا، 
آفريقا، اروپا، امريکای جنوبی و امريکای شمالی و 
مرکزی( مشخص خواهند شد. از هر قاره يک تيم 

جواز حضور در المپيک را کسب خواهد کرد.

حضور مربيان تراز اول و با سبک و       حاشیه
کلاس خارج��ي در ورزش ايران 
همواره ب��ا چالش هايي همراه بوده اس��ت. تبليغ��ات منفي عليه 
کشورمان در رسانه های معاند باعث شده تا تمام کساني که به ايران 
می آيند ابتدا نظر خوبي نسبت به ايران نداشته باشند، اما بعد از مدتي 
با تغيير عقيده لب به تمجيد از ايران می گشايند. ايگور کولاکوويچ، 

سرمربي تيم ملي واليبال کشورمان يکي از همين مربيان است.
کولاکوويچ در گفت وگو با خبرگزاری مهر می گويد: »زمانی که 
پيشنهاد سرمربيگری تيم ملی ايران را گرفتم، اطلاعات زيادی 
از ايران نداشتم. به دليل داستان هايی که در روزنامه ها و سايت ها 
از ايران شنيده بودم تمايلی به آمدن نداشتم، اما تا به امروز هيچ 
خاطره بدی از ايران نداش��ته ام. مردم ايران، انسان های خوب و 
فهيمی هستند. بسيار خوشحالم که اين فرصت را دارم تا از بودن 
در کنار آنها لذت ببرم.« وی در ادامه می افزايد: »در بدو ورود به 
ايران با افراد بسيار خوب، مهربان و خونگرمی آشنا شدم که بسيار 
به يکديگر احترام می گذاش��تند و در همه شرايط اين احترام را 

نگه می دارند، مردمی دوست داشتنی که عصبی نيستند. شايد 
چيزی که از مردم ايران انتظار نداشتم، ترافيکی است که در تهران 
وجود دارد. مردم در خارج از محدوده ترافيک احترام زيادی به 
هم می گذارند، اما هنگام رانندگی آنطور که بايد احترامی وجود 
ندارد و اين برای من عجيب اس��ت. نکته ديگر اينکه مردم ايران 
مانند کشور من دوست دارند که همه چيز را در دقيقه 90 انجام 
دهند. در فدراسيون همه کارها و برنامه ريزی ها به خوبی صورت 
می گيرد، اما در آخرين لحظه اقدام به انجام می کنند.« سرمربي 
تيم ملي به حضور پرشور مردم در سالن های واليبال اشاره می کند 
و می گويد: »داستان های زيادی دارم که شايد برای شما جالب 
نباشد، اما يکی از خاطرات بسيار جالبم، فضا و جو سالن مسابقات 
است. زمانی که تيم ملی ايران بازی دارد، حضور مردم ايران در 
سالن مس��ابقات خاطرات بس��يار خوبی برايم می سازد. تهران، 
اردبيل و البته اميدوارم که اروميه نيز همين طور باشد )با اشاره به 
ميزبانی اروميه در ليگ ملت های واليبال(. از فضای سالن بيشترين 

انرژی را می گيرم و اين خاطره خوبی برای من است.«

 مردم ايران مثل ما 
دقيقه نودي هستند!


